
JESENNÉ STRETNUTIE KVTS (JeS)  –  účastn íkov  ZhC  2013  –  Súľov –  Hradná (16 /17 .11 .2013  
Pretože štandardný termín dňa konania JeS -  17.11 pripadol na deň víkendu, pripravilo a aj uskutočnilo sa ako dvojdňové, pričom bolo 

obohatené aj o aktívnu turistiku, a začiatok  premietania bol posunutý zo štandardnej 9:30 na 14:30. Dopoludnia sa uskutočnila túra z Hradnej 
cesz s. Palúch na 860m vysoký Žibrid, najvyšší vrchol Súľovských skál,(ktorý je zároveň aj najvyšším bodom Súľovských vrchov, prístupný po 
turisticky značenom chodníku) a po trase náučného chodníka na Buzogáň a opäť cez s. Palúch do Hranej. 

Nakoľko vo vytipovanom mieste konania JeS neexistuje turistický klub, ktorý by bol spoluorganizátorom, celú organizačnú prípravu, 
administratívne, technické a materiálne vybavenie zabezpečovali členovia TVTK Trenčín (Zita N., Jozef D., Miroslav R., Vlado R. a Marián P.) 
.Premietanie sa konalo v prenajatých priestoroch (veľká (kino) + zasadačka miestneho osvetového strediska sídliaceho v budove Obecného 
úradu v Súľove – Hradná, v miestnostiach miestneho osvetového strediska (MOS). 

Ešte pred začiatkom premietania najviac času zabrala inštalácia fotografií nasnímaných počas ZhC 2013, ktorých fyzické vyhotovenie 
z digitalizovanej formy zabezpečil HK-KVTS – M.Petrinec a tiež ich pripravil na inštaláciu (nalepil na na podkladový čierny papier A4). Časový 
harmonogram programu bol vyvesený od 9:00 na vstupných dverách. 

S 15 minútovým oneskorením JeS  o 15:15 formálne otvoril hlavný koordinátor KVTS a predseda TVTK Trenčín a oboznámil prítomných 
s organizačnými záležitosťami. Úvodná 15 minútová prezentácia (pripravil M.Petrinec) patrila obrázkom z okolia miesta JeS, najmä hlavným 
zaujímavostiam Súľovských skál. V ďalšom bode programu bola účastníkom predstavená ponuka ZhC na rok 2014, ktorú si každý mohol prečítať 
aj z INFOrmačníku KVTS č. 26, ktorý každý dostal pri registrácií svojej účasti na JeS. Registráciu účastníkov viedla Zita N. a prebiehala počas 
prvých dvoch prestávok v premietaní. Okrem INFOrmačníkov č. 25 a 26, každý dostal aj registračný a hlasovací lístok (RHL).  

Prvá prezentácia bola venovaná časovo prvej ZhC v tomto roku, ceste CHA (Čierna hora – Albánsko). Vzhľadom k realizácií ZhC v dvoch 
turnusoch bola základná prezentácia pripravená a komentovaná Mirom Tomanom, a doplnená M. Sventekom a D. Kucharikom. .Videli sme 
obrázky z pohorí Fruška Gora (SRB), Durmitor: - Bobotov Kuk (Čierna Hora), Prokletije s vrcholmi Derovica a Jezerce ( KOS + ALB), a pohoria 
.......... s vrcholom Korabi.  

Nasledovalo krátke predstavenie ponuky ZhC na r. 2014, ktoré vykonal hlavný koordinátor KVTS, . Petrinec. Šesť ZhC by malo kapacitne 
pokryť momentálny stav členov KVTS. Pripomenul jednu „novotu“ , a tou je zavedenie „bianko“ predbežnej prihlášky vhodné pre tých, ktorí chcú 
vycestovať a je im jedno na ktorú z ponúkaných ZhC. 

Druhá prezentácia pripravená a komentovaná Danou Kucharikovou a Jozefom Horňákom. bola zo ZhC NSA (Najvýchodnejšie Skupiny Álp) 
a oboznámili prítomných ako dopadla snaha vystúpiť počas 4 dní na  najvyššie vrcholy  horských skupín Ybstaler Alpen (Ötscher), Schneealpe 
(Windberg), Raxalpe (Heukuppe) a Hochschneberg (Klosterwapen) v Rakúsku. 

Tretia prezentácia o ceste Prímorské Alpy (PAL) bola pripravená a predvedená M. Sventekom, pričom vedľa neho sedel ako záloha J. 
Tarana, aby prípadne ešte niečo doplnil. Dozvedeli sme sa napr. aj o najvyššie položenom pútnickom mieste Európy, ale i o problémoch 
s orientáciou pri 1 pokuse o výstup na najvyšší vrchol Prímorských Álp - Cima Argentera, ale tiež i o „hľadaní“ najvyššieho bodu kniežatstva 
Monako. 

Na zaspomínanie si na niektorú ZhC z pred 10 a viac rokov vybral Milan Čiap cestu DOLOMITI + APENINY (DAP 2003), kde sme nielen videli 
ako sme pred 10 rokmi vyzerali ale sme videli i „terény“ dosť málo navštevovaných častí (napr. Monti Sibilini) z 1400km dlhého hrebeňa Apenín.a 
samozrejme obrázky i z vtedy ešte zemetrasením nepoškodeného historického mesta Aqily. 

Všetci účastníci JeS si z veľkým záujmom prezreli „výstavu“ fotografií účastníkov tohtoročných ZhC, a podľa ohlasov, by sa v takejto forme 
malo i v roku 2014 výstavu pripraviť. Za najzaujímavejšiu fotografiu bola formou ankety z pomedzi došlých 36 foto záberov (prevažne z ciest 134 
s 135) účastníkmi JeS označená fotografia s číslom ..... a názvom : „Pohoda pod Cima Argentera“. Jej autorka Ľ. Kormaňáková si v súlade 
s pravidlami našej „fotosúťaže“ ako odmenu domov odniesla obrázkovú knihu s názvom HORY. Upozornili však, že medzi „víťaznými“ 
veľkoformátovými fotografiami chýbajú popisy (názov, autor, a ZhC, počas ktorej bola nafotografovaná) a tiež to, že nebola kompletná. 

S potešením môžem konštatovať, že „ľady sa pohli“ aj v agende odznaku AVEK. Bolo odovzdaných 13 odznakov rôznych stupňov + 1 
medaila, čo bolo doteraz najviac.   

Po záverečnom poďakovaní všetkým, čo prispeli k úspešnému priebehu JeS, ako i všetkým, čo sa ho zúčastnili a i zástupcovi obce, ktorá 
nám poskytla našim požiadavkám ideálne priestorové podmienky som pripomenul, že:  Podľa kalendára na rok  2014, 17. november pripadne na 
pondelok, a tak JeS 2014 by sa mohlo opäť uskutočniť minimálne ako dvojdenné. Podmienkou však je, aby to bolo v inom mieste než doteraz  
a aby v navrhovanom mieste existoval a aj spoluorganizátorom JeS bol miestny Odbor KST, ktorý by vedel zabezpečiť aj nenáročné turistické 
ubytovanie (napr. tak, ako to bolo teraz, v miestnej škole). Do úvahy tak môže ako miesto konania pripadať napr. Žiar n.Hr., Mošovce, 
Dražkovce, Krpeľany/Kraľovany, ale možno i Tatranská Štrba. Ak sa nepodarí, JeS sa uskutoční iba ako jednodenné. 

Od vlaňajšieho ročníka je ako „prídavok“ (bonus) zaradená i prezentácia o horách, prírode a ľuďoch z cesty vykonanej niektorým našim 
členom v odľahlejších, možno exotických krajinách. Teraz to bolo komentované premietanie o NP v S. Amerike, ale nielen o nich, ktoré jemu 
vlastným a pútavým spôsobom predviedol M. Toman. 

Nocľahy sa podarilo zabezpečiť v iba 50m vzdialenej Základnej škole, (v dvoch učebniach), kde a po ukončení programu a uvedeniu 
priestorov Osvetového Strediska do „pôvodného stavu“ premiestnilo 27 účastníkov JeS, ale ďalší 4 „bivakovali v malom hrade“. Úhradu za 
nocľahy si každý hradil z vlastných prostriedkov. 

Internú možnosť občerstvenia priamo v miestnostiach MOS sme si zabezpečovali „samoobslužne“ – rýchlovarnú konvicu sme si priviezli „z 
domu“ a poskytla ju sponzorsky firma MPL-STAVRO Trenčín, a naviac ešte i šálky, čaj, kávu, cukor a ako prekvapenie sa po skončení JeS 
podávali nocľažníkom v škole aj párky s horčicou. Srdečná vďaka!  

Na JeS sa zúčastnilo 73 účastníkov, čo zodpovedá lepšiemu štatistickému priemeru.■pc  
  
 


